



KENYATAAN MEDIA

MAJLIS PELANCARAN PROGRAM KESIAPSIAGAAN MUSIM PERAYAAN DAN KEMPEN KESELAMATAN SEMPENA TAHUN BAHARU CINA TAHUN 2023

KUALA LUMPUR, 16 JANUARI 2023 - Aspek penyelamatan dan keselamatan jalan raya; keselamatan dan pencegahan kebakaran; serta keselamatan aktiviti di air menjadi tiga agenda utama Jabatan Bomba dan Penyelamat Malaysia (JBPM) sepanjang kempen musim perayaan Tahun Baharu Cina yang akan menjelang tiba hujung minggu ini.

Berucap merasmikan Majlis Pelancaran Program Kesiapsiagaan Musim Perayaan dan Kempen Keselamatan Sempena Tahun Baru Cina Tahun 2023 di Ibu negara, YB Tuan Nga Kor Ming (KM), Menteri Pembangunan Kerajaan Tempatan berkata, pihak kementerian menyambut baik inisiatif pihak JBPM dan menyifatkan ia merupakan satu usaha dan langkah yang proaktif dan berkesan ke arah mengurangkan kadar kemalangan dan kematian di jalan raya disamping meningkatkan kesedaran masyarakat tentang amalan keselamatan dan pencegahan kebakaran.

Ujarnya, berdasarkan statistik JBPM sepanjang pelaksanaan Ops Tahun Baharu Cina tahun lalu, sebanyak **254** kes penyelamatan kemalangan jalan raya telah dihadiri oleh pihak bomba. Memetik kajian Malaysian Institute of Road Safety (MIROS), **85% kemalangan jalan raya yang berlaku adalah disebabkan oleh kecuaihan dan pemanduan yang tidak berhemah.**

Menyedari faktor infrastruktur jalan raya yang sesuai mengikut piawaian dan *best practices* turut menyumbang kepada peningkatan tahap keselamatan pengguna jalan raya, pihak KPKT tegasnya telah mengarahkan semua jalan raya di bawah seliaan Pihak Berkuasa Tempatan (PBT) yang mempunyai masalah atau kerosakan seperti jalan berlubang segera dibaiki dan ditambah baik.

'CEPAT DAN MESRA'



CERTIFIED TO ISO 9001:2015
CERT. NO QMS 02101

CERTIFIED TO ISO 37001:2016
CERT. NO ABMS 00216

Ini termasuk memberi penekanan menambahbaik infrastruktur komponen fasiliti jalan di bawah seliaan PBT terutamanya aspek pencahayaan bagi menjamin pemanduan yang lebih selamat terutamanya di kawasan-kawasan kerap berlaku kemalangan.

Menyentuh aspek keselamatan dan pencegahan kebakaran terutamanya di kediaman, YB KM mendedahkan Jabatan Bomba merekodkan sebanyak **26,561 panggilan kebakaran** telah diterima dan diambil tindakan pada tahun 2022, dengan anggaran kerugian berjumlah **RM1.32 Billion**.

Angka ini katanya menunjukkan penurunan sebanyak **9,341 (26%) kes panggilan kebakaran** berbanding **35,902 panggilan kebakaran** yang direkodkan bagi tempoh yang sama tahun sebelumnya.

Justeru, beliau mengingatkan semua pihak sentiasa berwaspada dan tidak mudah terleka khususnya semasa musim perayaan ini bagi mengelakkan berlakunya kerugian nyawa dan harta benda.

Dalam perkembangan sama, YB KM turut mengingatkan orang ramai agar berwaspada ketika melakukan aktiviti riadah dan rekreasi di badan-badan air termasuklah pantai, air terjun atau tasik bagi mengelakkan daripada berlakunya perkara yang tidak diingini memandangkan Jabatan Meteorologi Malaysia meramalkan kejadian air pasang besar dan hujan lebat berterusan dijangka akan berlaku dalam tempoh 21 hingga 25 Januari 2023 depan.

Berdasarkan statistik JBPM tahun lalu, sebanyak **258 panggilan operasi lemas** iaitu **menurun** sebanyak **15% berbanding 2021**. Dari segi **kematian** pula, sebanyak **232 kematian direkodkan** pada tahun **2022** berbanding **306 kematian pada 2021**, iaitu **penurunan sebanyak 24%**.

Menyentuh mengenai kesiapsiagaan pada kempen kali ini, YB KM optimis JBPM berada pada tahap terbaik dari segi pengoperasian termasuk anggota penyelamat wira merah, aset dan lojistik seperti jentera dan peralatan kebombaian untuk digerakkan pada bila-bila masa jika berlaku sebarang insiden kecemasan.

JBPM juga katanya telah mengenalpasti Kawasan-kawasan "*hot spots*" dan akan terus melakukan rondaan secara berkala disamping membuka Bilik Gerakan Negeri untuk tujuan "*standby*" di lebuhraya terpilih bersama-sama agensi pengutkuasaan yang lain terutamanya pihak PDRM.

Pada majlis sama, YB KM turut menyampaikan risalah dan bahan kempen keselamatan kepada beberapa penerima termasuk wakil Bomba Komuniti, Skwad Bomba, badan pengurusan bersama serta sijil perakuan bomba kepada enam wakil pemilik premis, diakhiri dengan sesi *flag off* Ops Tahun Baharu Cina kenderaan dan jentera JBPM.

Disediakan oleh:

Bahagian Komunikasi Korporat
Jabatan Bomba dan Penyelamat Malaysia
16 Januari 2023